
 

Zápis ze 14. řádného zasedání Akademického senátu 

Fakulty mezinárodních vztahů (AS FMV) VŠE v Praze 
 Jednací číslo: VŠE/2010/2000/2020 

Datum a místo zasedání:  16. dubna 2020 od 13hod do 13:50 hod online přes MS Teams 

Přítomni 

Bobot, Češková, Čapková, Dubský, Grmelová, Jansová (připojila se 

ve 13:14 hod) , Jiránková, Kalousková, Kubálek, Nováková, 

Lhotáková, Pošvicová, Pudil, Rolenc,  

Celkem 

přítomných 
13 (od 13:14 hod 14) 

Omluveni Březina, Hasík (přerušené studium), Kopalová, Zima 

Hosté 
doc. Taušer, děkan; Dr. Štěpánek, proděkan; doc. Druláková, 

proděkanka;. Dr. Čajka, proděkan; doc. Hnát, proděkan 

 

Úvodem přivítala předsedkyně senátu Češková přítomné hosty a senátory a seznámila je 

s následujícím pořadem jednání.  

 

Program:  

1. Rozpočet FMV 

2. Různé 

 

AS FMV schvaluje předložený program. 

Hlasovalo: 13 

Pro: 13 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

Předložený program jednání byl přijat. 

 

1. Rozpočet FMV VŠE  

Podklady k tomuto bodu předložil a představil proděkan Štěpánek. Svoji připravenost 

odpovídat na případné dotazy avizoval také pan děkan společně s panem proděkanem Hnátem. 

Písemné podklady jsou k dispozici na webu Akademického senátu. Ve srovnání s minulým 

rokem nedošlo ke změně metodiky. Došlo k meziročnímu nárůstu prostředků o 6%. Šlo o 

nejvyšší navýšení ve srovnání s jinými fakultami VŠE v Praze. Celý rozpočet VŠE meziročně 

vzrostl o 4%. Proděkan Štěpánek vyzval v závěru své prezentace k otázkám. Senátorka 

Kalousková se dotázala na phase-out výuky italštiny na FMV VŠE v Praze. Proděkan Hnát 

apeloval na katedru románských jazyků, aby vypisovala kurzy italštiny tak, aby byly rozumně 

naplněny. Pan děkan dále zmínil příjmy z doplňkové činnosti a cizojazyčné programy, které 

mohou být ovlivněny dočasným nouzovým stavem. Případné změny mohou být řešeny cestou 

úprav rozpočtu.  



K tomuto bodu přijal akademický senát FMV VŠE v Praze následující usnesení: 

„AS FMV projednal a schvaluje předložený návrh rozdělení finančních prostředků FMV 

pro rok 2020.“ 

Hlasovalo: 14 

Pro: 14 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

2. Různé  

Pan děkan Taušer se vyjádřil k vývoji pedagogické činnosti během nouzového stavu, zejména 

pokud jde o konání státních zkoušek na půdě VŠE. Zatím se předpokládá, že alespoň část 

zkoušek bude realizovatelná prezenčně. U mezinárodních studentů lze očekávat zkoušení 

online formou. Studenti jsou o možnostech zkoušení průběžně informování.  

 

Senátor Rolenc se dotázal, zda FMV preferuje presenční zkoušení před zkoušení online formou. 

Pan proděkan Hnát zdůraznil, že u řady studentů může být překážka online formy zkoušení 

nedostatečně kvalitního připojení k internetu. Překážky pro presenční zkoušení budou 

představovat zejména nemožnost dostavit se Prahy, popř. zdravotní problémy. Např. u studentů 

ze Slovenska by dostavení se na jednu zkoušku do Prahy znamenalo 14 dnů karantény. Pan 

děkan Taušer zdůraznil, že preference prezenčního zkoušení se týká zejména státních zkoušek. 

Aktuální změny právního stavu FMV průběžně sleduje a reaguje na ně.  

 

Senátorka Češková se zeptala na předpokládaný průběh přijímacích zkoušek. Pan proděkan 

Hnát připomněl, že přijímací testy má FMV k dispozici v InSISu. Absolventi bakalářského 

studia budou přijímání do navazujícího magisterského studia bez přijímacích zkoušek, aby se 

uvolil prostor pro přijímací řízení koncem června 2020. Dlouhodobě je poskytován náhradní 

termín přijímacího řízení v srpnu 2020. Aktuálně se předpokládá, že zájemci o navazující 

magisterské studium z řad jiných VŠ se budou moci dostavit na presenční přijímačky. Pan 

děkan doplnil, že o přijímacím řízení se ještě bude jednat začátkem května na schůzce děkanů 

fakulty FMV. 

 

Doc. Hnát dále připomněl, že na posunuté volby do akademického senátu se pravděpodobně 

bude aplikovat nová legislativa, která by prodlužila mandát o 120 dnů po skončení nouzového 

stavu. Očekává se posunutí voleb do AS na září 2020.  

 

Příští zasedání akademického senátu bylo stanoveno na 14. května 2020 od 13 hod. 

Ze zasedání byl vytvořen audiovizuální záznam, který je přístupný na Intranetu FMV pro členy 

akademické obce FMV VŠE (viz Záznamy AS FMV).  

V Praze dne 16. dubna 2020  

Zapsala: Nicole Grmelová 

Schválila: Alena Češková 


